
 

PLENAIR VRAGENHALFUUR 

Datum: 28 maart 2023 
 

Criteria mondelinge vragen: Politiek van aard (en niet technisch), over een actueel onderwerp en bondig geformuleerd 

 

 

 Indiener Onderwerp Vragen 

1. Margret Stolk - 
VSP 

Bezuinigingen  In AD de Dordtenaar van 27 maart 2023 komt Janneke Haak aan het woord. Zij moet haar huishoudelijke hulp 
missen, naar verluidt als gevolg van besluitvorming in de Drechtraad. In Dordrecht krijgen dit jaar 46 mensen met 
de maatregel te maken, volgend jaar nog eens 37 mensen. De Drechtraad bestaat inmiddels niet meer en het 
artikel roept meer vragen dan antwoorden op, ook over de rol van ons als gemeenteraad.  

- Vindt u dat hier sprake is van een doelmatige bezuiniging? 
- Bent u het ermee eens dat deze situatie onwenselijk is en wat gaat u eraan doen om de 38 mensen 

ervoor te behoeden dat ze hun vertrouwde hulp kwijtraken?  
 

2. Ineke Jager – 
BvD  
Namens PvdA 
en SP 

WMO, PGB Door bezuinigingen op het uurloon dreigen mensen die via de WMO een PGB-voorziening hebben hun huishoudelijke hulp 
(functie niveau HH1) te verliezen. De maatregel zorgt voor veel onrust en zorgen bij betrokkenen. Gisteren stond in het 
Algemeen Dagblad een interview met één van de gedupeerden.  
Naar aanleiding hiervan hebben Beter voor Dordt, de Partij van de Arbeid en de Socialistische Partij gezamenlijk de 
volgende vragen aan de wethouder: 

1. Waarom werd deze kortingsmaatregel doorgevoerd terwijl PGB HH1-houders hierdoor voor een groot deel zeker 
zonder zorg komen te zitten? 

2. Is de wethouder het met ons eens dat het wegvallen van benodigde zorg op een later moment voor veel extra kosten 
gaat zorgen door bijvoorbeeld toename van medisch noodzakelijke handelingen en zorg? 

3. Wat gaat de wethouder ondernemen om per direct een einde te  maken aan de acute onrust en de zorgen bij mensen 
die hun hulp dreigen te verliezen? 

Toelichting: 
Aangaande WMO-PGB HH1: 
De WMO levert in bepaalde gevallen een maatwerkvoorziening bij huishoudelijke hulp van het niveau HH1. De reguliere 
Thuiszorg kent beperkingen ten aanzien van de zorg die geleverd kan worden. Soms is er anders nodig dan de reguliere 
Thuiszorg mag en kan leveren. Dan faciliteert de WMO een PGB als maatwerkvoorziening. 
De reguliere Thuiszorg kampt met lange wachtlijsten en een tekort aan menskracht. Mensen die door de kortingsmaatregel 
hun hulp verliezen krijgen te kampen met deze lange wachtlijsten en dit gebrek aan menskracht bij de reguliere Thuiszorg. 
Door de Sociale Dienst werd de suggestie gedaan dat de gebruikers van een PGB HH1 de korting van € 3,38 per uur maar 
voor eigen rekening zouden moeten nemen als ze de hulp willen behouden. Lang niet iedereen kan dat. Zeker in deze tijd met 



de enorm gestegen kosten voor energie en levensonderhoud niet. Terwijl pensioenen al meer dan 10 jaar niet geïndexeerd 
werden, en het bij deze vorm van hulp meestal om ouderen gaat. 
Tijdens commissiebesprekingen bij Gezond, Sociaal en Zorgzaam Dordrecht op 21 februari en 7 maart jongstleden hebben de 
aanwezige raads- en commissieleden van de zijde van de Sociale Dienst vernomen dat bezuinigen door het zogenaamd 
“draaien aan de knoppen van” de PGB voor de WMO huishoudelijke hulp 1 (HH1) financieel vrijwel niets oplevert.  
Op dit moment staan 46 PGB-houders voor de problemen die de handelwijze van de gemeente in deze oplevert. Volgend jaar 
nog eens 37. Terwijl wat deze bezuiniging oplevert dus vrijwel nihil is.  
Gisteren stond in het AD een artikel waarin duidelijk werd dat deze ingreep in het persoonlijk leven van de hulpbehoevenden 
met een PGB wel degelijk het nodige oplevert, namelijk enorm veel onrust, zorgen en stress. Naar aanleiding van dit artikel 
werden bovenstaande vragen gesteld.  
Toelichting door Ineke Jager/27-3-23; vragen ingediend samen met Ronald Portier (SP) en Marije Schnabel (PvdA) 
 

3. Jan van Dam 
Timmers - 
CDA 

Huisartsenzorg Het CDA Dordrecht krijgt signalen dat het nu echt spaak loopt in de huisartsenzorg. Nieuwe bewoners en ook 
huidige inwoners kunnen niet terecht bij een huisarts terwijl ze wel (snel) zorg nodig hebben. Hierdoor zijn ze 
uiteindelijk na kantooruren aangewezen op de toch al vrij overbelaste regionale huisartsenpost bij het Albert 
Schweitzer Ziekenhuis. Ook arbeidsmigranten en mensen uit bijvoorbeeld Oekraine die bij gastgezinnen wonen 
hebben moeite om toegang te krijgen tot basale zorg. Het CDA Dordrecht heeft drie vragen.  

1. Herkent het college deze signalen?  
2. Zo ja, wat doet het college om de situatie voor onze (tijdelijke) inwoners op korte termijn te verbeteren?  
3. Zo nee, na deze informatie, welke rol ziet het college op dit dossier voor de gemeente? 

4. Paul den 
Hartog - 
GroenLinks 

Economisch 
Daklozen 

Dit weekend bracht de nos het bericht naar buiten dat er steeds meer ‘economisch daklozen’ zijn: mensen met 
werk en dus een inkomen, zonder psychische problemen of verslavingsproblematiek, die dakloos zijn.  
Op 20 september is er op initiatief van de raad (Gewoon Dordt) een commissievergadering over dit onderwerp 
georganiseerd. Geconcludeerd werd dat economisch daklozen ondersteuning nodig hebben bij werk dat veelal 
bestaat uit flex-contracten, uitkering aanvragen, digitale dienstverlening van overheid e.d. Economische 
dakloosheid is niet alleen een huisvestingsprobleem, maar ook een uiting van problemen die bestaan bij grotere 
groep in samenleving doordat bestaanszekerheid voor hen serieus onder druk staat.  
 

1. Herkent het college deze problematiek ook in Dordrecht?  
2. Welke maatregelen wil het college nemen om deze groep inwoners te bereiken?  
3. Wat voor preventieve maatregelen ziet het college om dit groeiende probleem te stoppen en/of te 

voorkomen? 
Groeiende groep mensen met een baan tóch dakloos (nos.nl)  
 

5. Gersom 
Tutupoly – Op 
ons Eiland 

Top 20 
gevaarlijkste 
kruispunten 

Op 14 juli 2020 heeft het college met behulp van de Dordtse inwoners een lijst samengesteld met de 20 
gevaarlijkste kruispunten Op Ons Eiland. Wij hebben meerdere malen aandacht gevraagd over de voortgang van 
deze lijst en specifiek over de aanpak van de Provincialeweg, voor het laatst op 24 januari jl. Het college heeft een 
Raadsinformatiebrief toegezegd die in maart zou worden verzonden. 



  
Wij hebben echter nog geen Raadsinformatiebrief mogen ontvangen en zijn ook niet geïnformeerd over enige 
vertraging, terwijl we nu in de laatste commissievergadering van maart zijn beland. Hoe duidt u dit en hoe 
belangrijk vindt u de aanpak van de gevaarlijke kruispunten? 
 

6. Leo Stolk – 
VSP 

Stilvallen 
woonprojecten 

In het AD van vandaag staat een artikel dat er diverse grote woonprojecten in den lande stilvallen. Het artikel stelt 
dat het gevolg hiervan is dat niet alleen de bouw van koopwoningen, maar ook de bouw van sociale huurwoningen 
hiermee in gevaar komt. 

1. Acht de wethouder de situatie in Dordrecht op dit moment ook zo prangend? 
2. Zo ja, met welke maatregelen wil de wethouder deze problematiek aanpassen? 
3. Hoe beoordeelt de wethouder deze problematiek in het licht van de 30%-norm voor sociale 

huurwoningen? 
 

 


